
توجه ویژه دولت به 
زیرساخت های ورزشی

 ورزش کشور
 بر مدار امید

یکــی از مهم تریــن ارکان پیشــرفت 
ورزش، زیرســاخت های مربــوط بــه 
آن اســت. ایــن موضــوع را می تــوان 
در خصــوص کشــورهایی کــه بــه 
لحــاظ ورزشــی در دنیــا ســرآمد 
هســتند، مشــاهده کــرد. نمی تــوان 
توقــع داشــت بــدون در اختیــار 
داشــتن امکانــات ســخت افزاری 
همچــون اســتادیوم و ســالن و 
اســتخر و پیســت، ورزشــکاران 
د خــود را در  ســتعدا ننــد ا ا بتو
بالاتریــن ســطح ممکــن پــرورش 
یــن  دهنــد. هــر چنــد در کنــار ا
له، علــم روز ورزش هــم  مســأ
نیــاز اســت امــا اگــر ســخت افزار و 
زیرســاختی نباشــد علــم روز هــم بــه 

یــد. کاری نمی آ
از آغــاز دولــت ســیزدهم، توجــه 
بــه زیرســاخت های ورزشــی بــه 
یکــی از اولویت هــای دولــت تبدیــل 
شــده و از زمانــی کــه کیومــرث 
هاشــمی ســکان وزارت ورزش را بــر 
عهــده گرفتــه ایــن مســأله شــتاب 
بیشــتری گرفتــه اســت. بهبــود 
شــرایط زیرســاخت های ورزشــی 
آنقــدر بــرای دولــت مهــم بــود کــه 
ریاســت جمهــوری وعــده ســاخت 
مجموعــه ورزشــی بــزرگ تهــران 
را داد؛ مجموعــه ای کــه در حــال 
جانمایــی اســت و بــا یــک شــرکت 
معتبــر چینــی هــم قــرارداد همکاری 
امضــا شــده اســت تــا از تجربیــات 
ایــن کشــور کــه میزبــان معتبرتریــن 
مســابقات ورزشــی دنیا که المپیک 

اســت، اســتفاده شــود.
پیگیری تکمیل سالن ۶ هزار نفری 
انقــاب کــرج از دیگر اقدامات مهم 
وزیــر ورزش و جوانــان بــود. وی در 
ســفر اســتانی رئیــس جمهــور بــه 
اســتان البــرز و در بازدیــد از رونــد 
عملیــات اجرایــی پــروژه مجموعــه 
ورزشــی ۶ هــزار نفــری انقــاب 
شهرســتان کــرج خبــر از اختصــاص 
هشــت هزار میلیارد ریال اعتبار به 
ایــن طــرح داد. در صــورت تکمیــل 
لبــرز، می تــوان  ســالن انقــاب ا
میزبانــی بســیاری از مســابقات 
مهــم بین المللــی را برعهــده گرفــت.
تــا پیــش از دولــت ســیزدهم توجهــی 
بــه بهبــود وضعیــت زیرســاخت های 
ورزش کشــور نشــد و ایــن موضــوع 
را می تــوان در فرســودگی مجموعــه 
ورزشــی آزادی بــه وضــوح دیــد. 
رســیدگی بــه ایــن مجموعــه ورزشــی 
و بــه خصــوص اســتادیوم فوتبال آن 
در اولویت برنامه های وزارت ورزش 
قــرار گرفــت و مرمــت  ســکوهای آن 
ــا  ــد ب در حــال انجــام اســت. هــر چن
احــداث مجموعــه ورزشــی تهــران، 
بــار برگــزاری مســابقات متعــدد از 
روی دوش مجموعــه ورزشــی آزادی 
برداشــته می شــود، بایــد امیــدوار 
بــود عــاوه بــر تــاش دولــت در 
احــداث و تکمیــل مجموعه هــای 
ورزشــی، بخــش خصوصــی هــم در 
ایــن مســیر اقــدام به ســرمایه گذاری 
کنــد و هیــچ مانــع جــدی در ایــن 

خصــوص وجــود نــدارد.
در نهایــت اینکــه بایــد اقدامــات 
دولــت را در ایــن حــوزه بــه فــال 
نیــک گرفــت و قطعــاً ثمــرات ایــن 
ینــده  مــات در ســال های آ اقدا

چشــمگیرتر خواهــد بــود.
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توماس هیتسل سپرگر:

بازی با ایران زندگی من را تغییر داد

تومــاس هیتســل ســپرگر، بازیکــن ســابق تیــم ملــی فوتبــال آلمــان در 
گفت وگویــی بــا اشــاره بــه بــازی تیــم ملــی آلمــان بــا ایــران در حمایــت از 
زلزله زدگان بم که در سال 83 و در ورزشگاه آزادی برگزار شد، بیان داشت: 
»ایــن بــازی اولیــن بــازی من بــود و کمی احســاس خجالت می کــردم. بازی 
دوســتانه بــا ایــران یکــی از اثرگذارتریــن بازی هــای مــن در دوران فوتبالــی و 

زندگــی  شــخصی ام بــود.«

کریستوفر کنت

رکورد دروازه بان فولاد پس از ۱۴ فصل

تیم های فولاد خوزســتان و اســتقلال تهران در حالی شــنبه شــب با تساوی 
بــدون گل بــه پایــان رســید کــه کریســتوفر کنــت، دروازه بان اتریشــی فولاد 
خوزســتان نقــش بســزایی در کســب ایــن تســاوی داشــت. آخریــن بــاری 
کــه فــولاد خوزســتان موفــق به ثبــت کلین شــیت برابر اســتقلال تهــران در 
رقابت های لیگ برتر شد به ۱۴ فصل قبل بازمی گردد و حالا کنت توانسته 

بــه ایــن آمار منفــی فولاد پایــان دهد.

نادر فریادشیران:

نگران سن بازیکنان تیم ملی هستم

نــادر فریادشــیران، پیشکســوت فوتبال در خصوص وضعیــت تیم ملی در 
فاصلــه کوتــاه باقــی مانــده تــا جــام ملت هــای آســیا گفــت: »با تیمــی که در 
حــال حاضــر داریم احتمال قهرمانی وجود دارد اما موضوع اصلی تیم ملی 
بحث ســن و شــرایط بازیکنان تیم ملی اســت. سابقه نداشته در این سطح 
از فوتبــال ملــی در حالــی کــه بازیکنــان جــوان زیــادی داریم از یــک بازیکن 

3۷ ســاله اســتفاده کنیم.«

فوتبال ایران زیر  ذره بین
مدیریت فوتبال 

 تیم ملی فوتسال ایران جزو تیم های 
قدرتمند در قاره آسیا و حتی جهان 
محسوب می شود و به واسطه قدرت 
تیم ملی، فوتسالیست های کشورمان 
جایگاه خوبی در دنیا دارند. به همین 
دلیل در سال های اخیر فوتسال ایران 
لژیونرهای زیادی به سراسر دنیا معرفی 
کرد؛ لژیونرهایی که در بالاترین سطح 
فوتسال دنیا برای تیم های اروپایی بازی 
می کنند و به قهرمانی می رسند. تیم 
مایورکا پالما یکی از همین تیم هاست که 
3 لژیونر ایرانی به نام حسین طیبی، مسلم 
اولادقباد و سالار آقاپور دارد و این تیم در 
روزهای گذشته در فینال جام باشگاه های 
جهان به مقام قهرمانی دست یافت و در 
واقع این قهرمانی، اتفاقی تاریخی برای 
بازیکنان ایرانی و حتی فوتسال ایران 

محسوب می شود.
قاپور، بازیکن تیم ملی و تیم  سالار آ
مایورکا پالما اسپانیا در خصوص این 
قهرمانی به »ایران ورزشی« می گوید: 
»تیم ما قهرمان اروپا شد و پس از آن در 

مسابقات جام باشگاه های جهان شرکت 
کردیم و در این مسابقات به مصاف تیم 
کاسکاول، قهرمان برزیل و باشگاه های 
آمریکای جنوبی رفتیم. برزیل یکی از 
تیم های قدرتمند جهان است و به این 
دلیل می دانستیم که بازی سختی مقابل 
این تیم در پیش داریم، تاش کردیم با 

آمادگی بالا در این بازی حاضر شویم.«
او می افزاید: »بازی را خوب شروع کردیم 
و گل اول را به ثمر رساندیم اما در ادامه 3 
گل خوردیم. این 3 گل باعث شد تا کمی 
به هم بریزیم تا نیمه نخست با نتیجه 1-3 
به سود نماینده برزیل تمام شود. در نیمه 
دوم پرقدرت بازگشتیم و همه بازیکنان در 
نیمه دوم عملکرد بسیار خوبی داشتند و 
توانستیم بازی را به تساوی بکشانیم و کار 
به ضربات پنالتی کشیده شد. در ضربات 
پنالتی تیم ما موفق شد 4 - 3 پیروز شود 
و قهرمانی این مسابقات را بدست آورد.«

آقاپور چنین حسی از قهرمانی در این 
میدان بزرگ دارد: »این اتفاقی تاریخی 
برای فوتسال ایران است و 3 بازیکن 
ایرانی توانستند به این افتخار بزرگ 
برسند. تاکنون هیچ بازیکن ایرانی در 
مسابقات جام باشگاه های جهان حضور 
نداشته و ما با حضور و قهرمانی با تیم 

پالما به این افتخار دست یافتیم. از این 
موضوع بسیار خوشحال هستم، به این 
دلیل که بازی کردن در جام باشگاه های 
جهان و عاوه بر این قهرمان شدن حس 
بسیار خوبی دارد. شاید دیگر این افتخار 
نصیب بازیکنان ایرانی نشود.« این لژیونر 
فوتسال ایران در خصوص حضور در 
اسپانیا و بازی در لیگ این کشور می گوید: 
»لیگ اسپانیا شگفت انگیز است و من در 
اینجا کاماً راحت هستم و بدون دغدغه 
برای تیمم بازی می کنم. حدود ۶ ماه 
است که در اسپانیا حضور دارم و برای 
این تیم بازی می کنم. بازی کردن در لیگ 
خوب اسپانیا و در کنار بازیکنان درجه 
یک دنیا واقعاً لذت بخش است و من 
در هر بازی از این بازیکنان چیز جدیدی 
می آموزم و به تجربیاتم اضافه می کنم.« او 
صحبت هایش را این گونه ادامه می دهد: 
»بازیکنان تیم ما می دانند که فوتسال 
ایران یکی از قدرت های آسیا و جهان است 
و تیم ملی ایران را به خوبی می شناسند. 
این تیم بازیکنان اسپانیایی و برزیلی دارد 
و رفتار آنها با من کاماً صمیمانه است و 
من هیچ مشکلی از این بابت ندارم. عاوه 
بر این طیبی و اولادقباد هم در پالما بازی 
می کنند و این موضوع باعث می شود تا 

در اینجا احساس غربت نداشته باشم.« 
آقاپور با اشاره به این موضوع که پالما 
هواداران زیادی دارد، می گوید: »هواداران 
ما همیشه از ما حمایت می کنند و به ما 
بازیکنان ایرانی احترام می گذارند. ما بعد از 
بازی در محاصره هواداران قرار می گیریم 
و از ما درخواست امضا و عکس دارند. ما 
بین هواداران تیم پالما محبوبیت زیادی 
داریم و این موضوع انگیزه مان را چندین 
برابر می کند تا با تمام تاش مان برای 
این تیم بازی کنیم و به پیروزی برسیم. 
فوتسالیست های ایرانی در تمام دنیا 
ستاره هستند.« این لژیونر فوتسال ایران 
که فصل گذشته با مس سونگون به 
قهرمانی در لیگ دست یافت و به عنوان 
بهترین بازیکن لیگ ایران معرفی شد، در 
خصوص تفاوت های لیگ اسپانیا با لیگ 
ایران این گونه صحبت می کند: »لیگ 
اسپانیا به هیچ وجه با لیگ ایران قابل 
قیاس نیست و مسابقات لیگا ناسیونال 
اسپانیا سطح بسیار بالایی دارد. من در 
لیگ ایران بازی کردم و حالا که لیگ 
اسپانیا را می بینم به این نتیجه رسیده ام 
که لیگ اسپانیا سطح بسیار بالایی دارد 
و کاماً حرفه ای است. عاوه بر این بازی 
در لیگ اسپانیا بسیار سخت است چرا 

که هر 3 روز یک بار بازی برگزار می شود.«
او صحبت هایش را این گونه ادامه 
می دهد: »لیگ اسپانیا کلکسیونی از 
بازیکنان خوب دنیاست و به این دلیل 
سطح بسیار بالایی دارد. عاوه بر این، 
رقابت ها در لیگ اسپانیا بسیار نزدیک 
است و می بینیم که تیم آخر جدول، 
صدرنشین را شکست می دهد. نمی توان 
مسابقات را پیش بینی کرد و بگوییم که 
مثاً بازی مقابل فان تیم، بازی آسانی 
خواهد بود. عاوه بر این باشگاه های 
اسپانیایی امکانات بسیار خوبی دارند و از 
نظر زیرساختی تفاوت زیادی بین تیم های 

اسپانیایی و تیم های ایرانی وجود دارد.«
این بازیکن تیم ملی در خصوص تیم 
ملی می گوید: »تیم ملی شرایط خوبی 
دارد و ما 2 بازی دوستانه مقابل روسیه ای 
داریم که همیشه جزو تیم های قدرتمند 
جهان بوده و پس از آن باید در مسابقات 
قهرمانی آسیا حضور یابد. کادر فنی و 
بازیکنان بسیار خوبی داریم و می توانیم 
دوباره قهرمان آسیا شویم و این عنوان را 
از تیم ملی ژاپن پس بگیریم. عاوه بر این 
امیدوارم در جام جهانی 2۰24 ازبکستان 
با تیم ملی کشورمان بهترین عملکرد را 

داشته باشیم.«

لیگ اسپانیا 
کلکسیونی از 
بازیکنان خوب 
دنیاست و به این 
دلیل سطح بسیار 
بالایی دارد. علاوه 
بر این، رقابت ها در 
لیگ اسپانیا بسیار 
نزدیک است و 
می بینیم که تیم آخر 
جدول، صدرنشین 
را شکست می دهد. 
نمی توان مسابقات 
را پیش بینی کرد و 
بگوییم که مثلاً بازی 
مقابل فلان تیم، 
 بازی آسانی 
خواهد بود

 zسرمقاله

سید جواد بشیری
سرپرست ایران ورزشی
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معارفه جلالی به عنوان مدیر جدید توسعه و پیشرفت  فوتبال  

از ایران تا لاماسیا و کلرفونتن
مراسم معارفه مجید جالی به عنوان مدیر جدید 
توسعه و پیشرفت فوتبال کشورمان )تکنیکال 
دایرکتور( دیروز با حضور مسئولان فدراسیون 
فوتبال برگزار شد. جالی در این مراسم عنوان کرد: 
»در سال های گذشته با هزینه خود به کشورهای 
مختلف رفتم تا ببینم چه می کنند. به لاماسیا 
اسپانیا، 3 آکادمی معتبر برزیل و کلرفونتن فرانسه 
رفتم. در این یک تا 2 سال که مربیگری نمی کردم 

نیز سعی کردم به استان های مختلف کشور بروم و 
دورافتاده ترین نقاط ایران مثل خواف که در نقطه 
صفر مرزی قرار دارد یا ماکو را دیدم تا ببینم چه خبر 
است .« مدیر جدید توسعه و پیشرفت فدراسیون 
خاطرنشان کرد: »اصلی ترین چیزی که به آن نیاز 
داریم رسیدگی به فوتبال پایه است. نزدیک 4 
میلیون نفر در طول سال در مدارس فوتبال بازی 
می کنند اما خروجی شان شاید 4 نفر هم نباشد. 

به همین دلیل شروع به نوشتن 12 کتاب در 12 
رده سنی مختلف کرده و نکات مختلف را در آنها 
گرد آوردم. باید نظام هماهنگ در کشور جا بیفتد. 
وقتی فدراسیون این پیشنهاد را به من داد و علی 
تارقلی زاده به من گفت بیا، این پیشنهاد را پذیرفتم. 
وقتی نزد مهدی تاج رفتم گفتم 3 آدم شناخته 
شده فوتبال به من گفتند این پست را نپذیر زیرا 

فدراسیون پشت برنامه هایت نمی ایستد.«

در ادامه این مراسم مهدی تاج، رئیس فدراسیون 
فوتبال بیان کرد: »از سال 13۶۸ در حوزه مدیریت 
فوتبال هستم و اکنون مدتی در AFC حضور دارم. 
به این نتیجه رسیده ام ژاپن نقطه استاندارد فوتبال 
آسیا است. بردن یا باختن فقط مربوط به یک 
مسابقه است . ما حرف سکو را نمی زنیم که مربوط 
به تماشاگر است   بلکه توقع می رود حرف های 
علمی و مبتنی بر اطاعات بزنیم. وقتی از ژاپن 

اسم می بریم یعنی هرچه جالی گفت عملیاتی 
کرده  اند. فدراسیون فوتبال به تنهایی نمی تواند کار 
انجام بدهد و البته همه هم مثل شهرداری، ورزش 
و جوانان و آموزشگاه ها کمک می کنند   . تکنیکال 
دایرکتور همان بخشی است که اینها را مانند یک 
حلقه به هم متصل می کند. باید همه مطابق یک 
اصل حرکت کنیم. اگر رئیس فدراسیون عوض شد 

نیز باید تداوم پیدا کند.«
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لیگ اسپانیا با لیگ ایران قابل قیاس نیست
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